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el Periòdic d’AndorraSocietat
DISSABTE

4 DE SETEMBRE DEL 201010

TONY LARA

33 Vela i Castellví clausuren la Universitat d’Estiu, ahir.

La 27a edició de la Universitat d’Es-
tiu va finalitzar ahir la seva setmana
de conferències i debats, celebrats al
Centre de Congressos d’Andorra la
Vella. Malgrat posar el punt final,
l’astrofísica i moderadora de l’esde-
veniment, Sylvie Vauclair, va fer una
crida a no aturar-se als coneixe-
ments rebuts durant la setmana i a
«continuar fent-se preguntes i enri-
quint-se amb d’altres esdeveniments
similars». Vauclair va manifestar
que un cop finalitzada la universi-
tat, «ara toca digerir allò après per
utilitzar-ho al nostre entorn social i
no aturar el treball comunicatiu».

En aquesta mateixa línia de conti-
nuar plantejant-se les incògnites de

la ciència es va mostrar la presiden-
ta de la Universitat d’Estiu, Josefina
Castellví. L’oceanògrafa va assegurar
que «tots ens n’anem amb quelcom
de més, amb elements per a la refle-
xió». Una reflexió que la ministra de
Cultura, Susanna Vela, que va acom-
panyar Castellví a la clausura de l’ac-
te, va instar a potenciar. Segons la
ministra, «hem de dedicar més
temps a la reflexió i a pensar, tot i
que és difícil en la nostra societat,
on tots tenim preocupacions,
exigències i altres centres d’interès».

NOMBROSA PARTICIPACIÓ / Durant
aquesta setmana, la participació a
les ponències i debats entre assis-
tents i ponents ha rebut un nom-
brós públic. Segons les dades que va

exposar Castellví, les conferències
han estat seguides per entre 180 i
230 persones, unes xifres que supe-
ren les d’edicions anteriors. A més,
s’han inscrit un total de 122 perso-
nes per tal de rebre l’acreditació de
la seva assistència.

Amb tot, Castellví va definir
aquesta universitat com a «entranya-
ble» i Vauclair va assegurar que tot i
la disparitat dels conferenciants,
«tots han compartir el sentiment de
sinceritat i honestedat en les seves
exposicions».H

Debats constructius amb els assistents

33 La darrera de les trobades
amb els ponents va celebrar-se al
matí. La presidenta, Josefina Cas-
tellví, va afirmar que aquests de-
bats «absolutament informals»,
han donat «molts bons resultats».

33 Ahir els assistents van interes-
sar-se pel fenomen del Niño, «un
corrent constant encara que

només surti als diaris quan pro-
dueix catàstrofes», va definir Cas-
tellví. També van tractar-se les
conseqüències del vessament de
petroli al Golf de Mèxic i els ali-
ments transgènics. L’enginyera
biogenètica Magda Marquet va
mostrar-s’hi a favor, si bé «s’han
de controlar, perquè quan es fa un
canvi sempre hi ha una reacció».

Vauclair: «Ara toca digerir
allò après per utilitzar-ho al
nostre entorn social»

CLAUSURA DE LA 27a EDICIÓ

b

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

bÈxit de participació a les
ponències, amb pics de
230 persones

Vela: «Cal dedicar més
atenció a pensar, tot i les
nostres exigències diàries»

GESTIÓ DE L’ESTABLIMENT DE LA INSTITUCIÓ CATALANA DE REFERÈNCIA EN EL MÓN DE LA CONSTRUCCIÓ

El Govern nega haver parlat sobre Casa Rossell
b

EL PERIÒDIC*
ORDINO

El ministeri afectat
contradiu les paraules
del cònsol Espot en
l’afer de l’Institut Gaudí

E
l Govern nega haver man-
tingut converses amb el
cònsol d’Ordino, Ventura
Espot, relatives a la possible

ubicació de l’Institut Gaudí a la Casa
Rossell. En declaracions a aquest ro-
tatiu, fonts del Ministeri d’Educació
i Cultura van confirmar, doncs, les
paraules de l’excònsol major d’aque-
lla parròquia, Enric Dolsa, que
aquest mateix dimecres va acusar
els cònsols actuals de mentir sobre
aquest afer: «Diuen que van parlar
amb el cap de Govern per ubicar

l’Institut Gaudí a Casa Rossell, però
jo vaig parlar amb el cap de Govern i
em va dir que aquestes converses
eren inexistents».

La gestió entorn de l’establiment
a Ordino de l’Institut Gaudí, la insti-
tució acadèmica catalana de referèn-
cia en el món de la construcció, és
un dels aspectes que Dolsa va de-
nunciar aquesta setmana com a mo-
tius de «decepció» respecte a l’acció
de l’actual majoria comunal.

El mes de març passat, en el torn
de precs i preguntes d’una sessió or-
dinària de Consell de Comú, el còn-
sol Espot va donar pràcticament per
fet que l’Institut Gaudí s’instal.laria
a l’hotel Casamanya. Aquesta solu-
ció havia de permetre la rehabilita-
ció d’aquest espai amb un cost molt
inferior al que s’havia avaluat ini-
cialment –la rebaixa seria, en parau-
les de la consellera de Finances del

Comú d’Ordino, Meritxell Martí, del
50%, aproximadament.

Aleshores, el president de l’Insti-
tut Gaudí, Jordi Balagué, va fer de-
claracions en el sentit que l’entitat
estava disposada a començar a oferir
a Andorra tallers i cursos de forma-
ció pràctica a partir del setembre.
Això sí, «si la part legal era fàcil».

Els entrebancs van sorgir poc des-
prés i és que el Quart, de moment,
no ha cedit el Casamanya al Comú
per poder tirar-hi endavant aquest
projecte. A partir d’aquí, Espot va co-
mençar a parlar d’ubicacions alter-
natives i va fer sonar el nom de Casa
Rossell. Dolsa troba significatiu que
el Quart no vulgui cedir l’hotel Casa-
manya i acusa el cònsol de mentir
sobre unes suposades converses amb
el Govern, converses que el ministe-
ri competent acaba de negar.H
*societat@andorra.elperiodico.com33 Uns turistes, als entorns de Casa Rosell.
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